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Zusammenfassung

        
23 Patienten mit Wurzelreizsymptomen bzw. Wurzelschädigungen wurden einer lumbalen Myelographie mit Angiografin® unterzogen. 4–5 ml Angiografin®, mit der gleichen Menge Liquor vermischt, wurden beim sitzenden Patienten in den Lumbalkanal intrathekal injiziert. Nebenwirkungen, wie Kopfschmerzen, Erbrechen, Verstärkung bereits vorhandener Beschwerden und spinale Myoklonismen, wurden in einem ähnlich hohen Prozentsatz wie beim Conray 60® beobachtet. In bezug auf klinisch erfaßbare spinale Reizerscheinungen — die beim Dimer X® nahezu fehlen — ist das Angiografin® diesem Kontrastmittel unterlegen, so daß Dimer X® trotz eines relativ hohen Prozentsatzes subjektiver und besonders meningealer Beschwerden derzeit als das beste Kontrastmittel bei der lumbalen Myelographie angesehen werden muß.


      
        
Summary

        
Lumbar myelography with Angiografin was performed on 23 patients with root irritation or root damage. 4 to 5 ml. Angiografin were mixed with an equal quantity of cerebro-spinal fluid and injected into the lumbar theca, with the patient sitting up. Side effects, such as headache, vomiting, increase in the patient's initial complaint and spinal myoclonus were observed with about the same frequency as that due to Conray 60. Clinically recognisable features of spinal irritation, which are almost completely absent when using Dimer X, are more frequent with Angiografin. Dimer X, despite the relatively high incidence of subjective and meningeal symptoms, must at present be regarded as the best contrast medium for lumbar myelography.


      


















  >
  
  

    
  

  
    
      
        


      

    

    
      
        
        


      

    

  


  

  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  




  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  



  







    
    


















  






      

      

  
    Top of Page
  

  
    
      ©  Georg Thieme Verlag KG | 
      
      
        Imprint |
        Privacy policy statement |
      
      Smartphone Version
      

      
        Your Current IP Address: 54.152.29.37
      

    

    

  




      


  
    
  
  
  
    
    
      
        
        
        
        
      
      
      
      
    
  
  




    

    






    

    
      
        
      
    

    
    


    
      
      
      
    

  